
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

U hebt het college op 2 april 2024 artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over 
Vaccinatie GGD. In deze brief beantwoord ik puntsgewijs uw vragen.  
   
   

1. Bent u het met de SP eens dat het verontrustend is dat de vaccinatiegraad in 
zo’n korte tijd fors is gedaald in Oss?    
   

De door u aangehaalde cijfers zijn afkomstig van Vaccinaties | Regionaal | Zuigelingen | 
Volksgezondheid en Zorg (vzinfo.nl).    
Er zijn twee redenen waarom deze cijfers van 2023 minder betrouwbaar zijn.    
1.Het RIVM (Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu) ontvangt sinds 1 januari 2022 
de gegevens van een deel van de vaccinaties anoniem. Dat gebeurt als mensen geen 
toestemming geven om hun gegevens met het RIVM te delen of als die toestemming niet 
is geregistreerd. Anonieme vaccinaties worden niet meegeteld voor de vaccinatiegraad, 
waardoor deze lager wordt gerapporteerd dan hij daadwerkelijk is.    
2.De afname in de vaccinatiegraad zit met name in de DKTP/HIb/Hepatitis B vaccinatie. 
Vanaf december 2019 kunnen zwangeren zich laten inenten met de maternale 
kinkhoestvaccinatie (in 2023 in Oss was het percentage 61%). Indien de moeder deze 
vaccinatie heeft gehad, hoeft de zuigeling geen inenting bij 2 maanden. De cijfers van de 
zwangeren zijn echter niet goed meegenomen in deze data waardoor het lijkt alsof de 
kinderen een vaccinatie gemist hebben, wat feitelijk dus niet zo is of hoeft te zijn.   
   
Omdat de pneumokokkenvaccinatie tegelijkertijd met de kinkhoestvaccinatie wordt 
gegeven, geven die cijfers een meer betrouwbaar beeld.    
De vaccinatiegraad daarvan is een stuk hoger, namelijk 95,4%.   
Voor de BMR vaccinatie zien we wel een kleine afname, maar deze blijft nog boven de 
90%. De kans dat mazelen zich snel verspreidt, is hierdoor in Oss kleiner dan in 
gemeenten met een lagere vaccinatiegraad.   
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2. Kunt u de daling van percentages in samenwerking met de GGD op 
wijkniveau inventariseren?    
  

Ja, voor de BMR vaccinatie is er één wijk in Oss die onder de 90% zit, dit is echter een 
wijk met weinig schoolkinderen waardoor een kleine variatie al grote verschillen in 
percentage kan geven.    

   
3. Is er overleg met de kinderopvangorganisaties over het beleid dat zij voeren 

met betrekking tot ongevaccineerde kinderen?    
 
Er is overleg met kinderopvangorganisaties over het beleid dat zij voeren bij uitbraken 
van verschillende ziekten. Voor de kinderopvang is er nu nog geen duidelijke richtlijn om 
ongevaccineerde kinderen te weigeren. De vaccinatiestatus van kinderen wordt ook niet 
altijd geregistreerd.    

   
Zo ja, welke rol spelen huisartsen en GGD dan eventueel in dit overleg?  
  
De GGD geeft voorlichting over het belang van vaccineren tijdens de consulten bij de 
jeugdgezondheidzorg en bij specifieke groepen. Dit is niet specifiek gericht op 
kinderopvang.    

   
4. Welke stappen wil het college gaan zetten om de dalende tendens van de 

vaccinatiegraad te keren?   
 

Met de beantwoording van bovenstaande vragen 1. en 2. ga ik ervanuit dat uw beeld 
enigszins is bijgesteld. De vaccinatiegraad is in Oss op dit moment op een acceptabel 
niveau.  Om dit zo te houden blijven we, samen met de GGD, de ontwikkeling van de 
vaccinatiegraad volgen.    
 
  
Ter informatie stuur ik u de brief die ik als lid van het AB van de GGD HvB, ontving. Hierin 
staat meer informatie over de aanpak en monitoring.    
  
Met vriendelijke groet,   
 

 
 
C.P.W. van Geffen  
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